
 
PROTOKÓŁ NR XXXV/09 

 
z posiedzenia Rady Miejskiej w Kobylinie w dniu 30 listopada 2009 roku 

 
 
 
 
XXXV sesja Rady Miejskiej w Kobylinie została zwołana na dzień 30 listopada 2009 roku               
o godzinie  18.00 w Klubie Seniora w Kobylinie. 
W sesji uczestniczyło 13 radnych (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu), 
zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu) oraz Burmistrz 
Kobylina – Bernard Jasiński, Sekretarz Gminy – Mirosław Sikora i Skarbnik Gminy – Jolanta 
Nowak. 
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski. 
 
 
 
Ad 1  
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kobylinie – Piotr Chlebowski, który 
powitał wszystkich zebranych i stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Zaproponował rozszerzenie porządku obrad w punkcie 5 o podpunkt e)- podjęcie uchwały              
w sprawie : zaciągnięcia zobowiązania o wartości przekraczającej granicę ustaloną w uchwale 
budżetowej na 2009 rok na zadanie „Rozbudowa świetlicy w Łagiewnikach”.  
Rada Miejska jednogłośnie (13 za) przyjęła zaproponowane zmiany.  
 
 
Po uwzględnieniu zaproponowanych zmian porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji.  
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Zapytania, wnioski i interpelacje. 
4. Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej.  
5. Podjęcie uchwał  : 

a) w sprawie : zmiany Uchwały Nr XVI/97/08 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia             
31 stycznia 2008 roku, w sprawie : szczegółowych zasad, trybu i wysokości 
przyznawania nagród i wyróżnień za wysokie wyniki we współzawodnictwie 
sportowym, 

b) w sprawie : Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Kobylin na lata 2009 – 2013, 

c) w sprawie : Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną Gminy Kobylin na 
lata 2009 – 2013, 

d) w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2009. 
e) w sprawie : zaciągnięcia zobowiązania o wartości przekraczającej granicę ustaloną         

w uchwale budżetowej na 2009 rok na zadanie „Rozbudowa świetlicy w Łagiewnikach”.  
6. Wolne głosy i wnioski.  
7. Zakończenie. 
 
 
 

 



 2

 
Ad 2 
P. CHLEBOWSKI poinformował, że zapoznał się z protokółem z poprzedniej sesji i nie wnosi do 
jego treści żadnych uwag. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokółu. Ponieważ nikt uwag 
nie zgłosił, zaproponował przyjęcie protokółu bez jego odczytania. 
Rada Miejska jednogłośnie (13 za) przyjęła protokół z poprzedniej sesji.  
 
 
Ad 3 
W punkcie tym nikt głosu nie zabrał. 
 
 
Ad 4 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że radni otrzymali informację Burmistrza o działalności 
międzysesyjnej, stanowiącą załącznik nr 3 do niniejszego protokółu.  Zapytał, czy są pytania. 
Nikt pytań nie zgłosił. 
 
 
Ad 5 
a) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : zmiany Uchwały Nr XVI/97/08 Rady 
Miejskiej w Kobylinie z dnia 31 stycznia 2008 roku, w sprawie : szczegółowych zasad, trybu           
i wysokości przyznawania nagród i wyróżnień za wysokie wyniki we współzawodnictwie 
sportowym, był omawiany podczas posiedzeń komisji. Wyjaśnił, że w § 5 pkt 1 podpunkcie 2  
wysokość nagrody dla zawodników w dyscyplinach sportów zespołowych podwyższonoby z 3 tys. 
zł do 20 tys. zł. Kwota 20 tys. zł to kwota maksymalna jaką mogłaby otrzymać drużyna. O 
wysokości poszczególnych nagród będzie decydowała specjalna komisja. 
Poprosił przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
M. DYMARSKI poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXV/209/09 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 30 listopada 2009 roku 
w sprawie : zmiany Uchwały Nr XVI/97/08 Rady Miejskiej w Kobylinie z dnia 31 stycznia 

2008 roku, w sprawie : szczegółowych zasad, trybu i wysokości przyznawania nagród                
i wyróżnień za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym, 

  
została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
b) 
P. CHLEBOWSKI stwierdził, że projekt uchwały w sprawie : Strategii Integracji i Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Gminy Kobylin na lata 2009 – 2013, był omawiany podczas posiedzeń 
komisji. Poprosił Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Izabelę 
Domaszewską o przedstawienie projektu uchwały. 
I.DOMASZEWSKA wyjaśniła, że opracowanie Strategii wynika z obowiązku nałożonego na 
gminy przez ustawę o pomocy społecznej. Podczas opracowania materiałów wzięto pod uwagę 
obowiązujące akty prawne. Gminna Strategia nie może być dokumentem oderwanym od 
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rzeczywistości w skali powiatu, województwa, kraju a nawet prawa międzynarodowego. 
Szczególnie musi być skorelowana ze strategią naszego województwa i powiatu oraz z Planem 
Rozwoju Lokalnego naszej Gminy. Przygotowana dokumentacja pozwoli zracjonalizować lokalną 
politykę społeczną i wskazać obszary, które powinny zostać głównymi obszarami działania naszych 
władz. Opracowano ją na podstawie źródeł zastanych oraz analizy ankiet i wywiadów. Część 
programowa przedstawia podsumowanie części diagnostycznej i wytycza cele strategiczne, cele 
operacyjne i kierunki działania. Wyznaczono 3 główne cele strategiczne, podzielone na cele 
operacyjne : 
1. Wzmacnianie lokalnej społeczności w samodzielnym rozwiązywaniu własnych problemów. 
2. Wspieranie rodzin dotkniętych problemami bezradności opiekuńczo-wychowawczej, ubóstwa, 
bezrobocia, bezdomności i uzależnień, ze szczególnym uwzględnieniem zaspakajania potrzeb 
dzieci i młodzieży. 
3. Poprawa jakości życia osób starszych i niepełnosprawnych. 
Każdy z celów będzie realizowany po przyjęciu Strategii w formie programów. Projekty 
programów będą analizować radni, którzy uchwalaliby środki na rozwiązywanie zdiagnozowanych 
problemów i potrzeby naszej Gminy. 
P. CHLEBOWSKI zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
M. DYMARSKI poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXV/210/09 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 30 listopada 2009 roku 
w sprawie : Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Kobylin na 

lata 2009 – 2013, 
 
została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
c) 
I.DOMASZEWSKA przedstawiła projekt uchwały w sprawie : Systemu Profilaktyki i Opieki nad 
Dzieckiem i Rodziną Gminy Kobylin na lata 2009 – 2013.  
Uchwalenie Systemu to zadanie własne Gminy, nałożone przez ustawę o pomocy społecznej. 
Przede wszystkim konkretyzuje działania dotyczące rodzin, które mają jakiekolwiek problemy                     
z wychowaniem dzieci. Dokument ten musi się wpisać we wszystkie inne dokumenty, które 
obowiązują w tym temacie. System pomaga usystematyzować i ukierunkować działania mające na 
celu pomoc rodzinie. 
 P. CHLEBOWSKI zapytał, czy są pytania. Ponieważ nikt pytań nie zgłosił, poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji.  
M. DYMARSKI poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
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UCHWAŁA NR XXXV/211/09 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 30 listopada 2009 roku 
w sprawie : Systemu Profilaktyki i Opieki nad Dzieckiem i Rodziną Gminy Kobylin na lata 

2009 – 2013, 
 
została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
d) 
P. CHLEBOWSKI zauważył, że projekt uchwały w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na 
rok 2009, był omawiany podczas posiedzeń komisji. 
SKARBNIK omówiła autopoprawki do projektu uchwały w sprawie : zmiany budżetu gminy 
Kobylin na rok 2009, stanowiące załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. Wyjaśniła, że część 
zmian jest związanych z otrzymaniem tylko 49,05 % zwrotu podatku akcyzowego w tym roku. 
Oczekiwano, że otrzymamy w tym roku całość środków, więc zaplanowano 2 % na obsługę.  
Przedstawione autopoprawki nie spowodują zmniejszenia ani zwiększenia wydatków.  
P. CHLEBOWSKI poddał autopoprawki pod głosowanie. 
Rada Miejska jednogłośnie (15 za) przyjęła autopoprawki, po stronie wydatków głosując        
w następujący sposób: 
dział 010 rozdz.01095, par. 4430, 4170, 4110,4120 – 13 za, 
dział 801, rozdz.80110 par. 4270 oraz rozdz. 80146, par.4300  – 13 za, 
dział 801, rozdz.80101, par. 4300 i 4410– 13 za, 
P. CHLEBOWSKI zapytał, czy są pytania. Ponieważ pytań nikt nie zgłosił poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
M. DYMARSKI poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXV/212/09 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 30 listopada 2009 roku 
w sprawie : zmiany budżetu gminy Kobylin na rok 2009, 

 
została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
e) 
BURMISTRZ przedstawił projekt uchwały w sprawie : zaciągnięcia zobowiązania o wartości 
przekraczającej granicę ustaloną w uchwale budżetowej na 2009 rok na zadanie „Rozbudowa 
świetlicy w Łagiewnikach”. 
Poinformował, że w dniu 18 grudnia br. planowane jest ogłoszenie II naboru w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich. Radni podjęli już decyzję, że zostaną zgłoszone następujące 
zadania: rozbudowa świetlicy wiejskiej w Łagiewnikach, remont świetlicy wiejskiej w Srokach        
i remont świetlicy wiejskiej w Zdziętawach. Zwrócił się z prośbą do radnych by podjęli w/w 
uchwałę, by mógł zlecić opracowanie dokumentacji dotyczącej rozbudowy świetlicy                        
w Łagiewnikach. Jest to zadanie inwestycyjne, a do zlecania takich zadań nie posiada upoważnienia 
w uchwale budżetowej. Nabór będzie trwał 2 miesiące. Już rozpoczęliśmy wstępne prace nad 
przygotowaniem wniosku. Jeśli Rada Miejska podejmie uchwałę, dokumentacja zostanie 
opracowana i projekt w określonym terminie zostanie złożony. 
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P. CHLEBOWSKI zapytał, czy są pytania. Ponieważ pytań nikt nie zgłosił poprosił 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie opinii komisji . 
M. DYMARSKI poinformował, że Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 4za. 
M. FLAK poinformował, że Komisja Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały – 5 za.  
A.JARUS poinformował, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały – 5za. 
 

UCHWAŁA NR XXXV/213/09 
Rady Miejskiej w Kobylinie 

z dnia 30 listopada 2009 roku 
w sprawie : zaciągnięcia zobowiązania o wartości przekraczającej granicę ustaloną w uchwale 

budżetowej na 2009 rok na zadanie „Rozbudowa świetlicy w Łagiewnikach”. 
 , 

została podjęta jednogłośnie (13 za) i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
 
 
Ad 6 
BURMISTRZ poinformował, że w dniu 25 listopada br. odebrał z rąk Wiceministra Środowiska – 
Stanisława Gawłowskiego potwierdzenia instytucji pośredniczącej w sprawie przyznania 
dofinansowania Międzygminnemu Związkowi Wodociągów i Kanalizacji Wiejskich w Strzelcach 
Wielkich w ramach Programu Operacyjnego „Infrastruktura i Środowisko” na realizację projektu 
„Systemy kanalizacji zbiorczych aglomeracji gmin Kobylin – Krobia – Pogorzela”. 
Wydarzenie to w „Gazecie gostyńskiej” nazwano historycznym momentem i przełomowym 
wydarzeniem dla 3 gmin : Kobylina, Pogorzeli i Krobii. Na realizację projektu przyznano netto 
ponad 40 mln zł, z tego dla Gminy Kobylin ponad 12,6 mln zł licząc kwoty kosztorysowe.            
W ramach projektu zaplanowano budowę dwóch oczyszczalni ścieków w Kobylinie i Pogorzeli 
oraz ok. 76 km sieci kanalizacji sanitarnej. Zakończenie projektu zaplanowano na 2012 rok. 
Minister Gawłowski stwierdził, że : „Wydawałoby się, że projekty realizowane w niedużych 
gminach mają mniejszą szansę powodzenia. To jest przykład, że tak nie jest. Nie wiem, czy na 
terenie tych gmin tak duże pieniądze pojawiły się kiedykolwiek? Chyba nigdy (...).To jest skok 
cywilizacyjny dla tych gmin.” 
To wysiłek i determinacja wielu ludzi przez kilka lat doprowadziły do tego, że mamy potwierdzenie 
przyznania tak dużej dotacji na sanitację tych trzech gmin. Gmina Kobylin należy do tych gmin, 
które nie mają ani oczyszczalni ani metra sieci kanalizacyjnej. Nigdy tej Gminy nie byłoby stać na 
tak duży zakres robót, gdyby nie środki z Unii Europejskiej, które zostały nam przyznane. Już 
realizujemy ten projekt budując oczyszczalnię ścieków i w tym roku za wykonane prace zapłacimy 
fakturę w wysokości 550 tys. zł. W dniu dzisiejszym razem z p.Skarbnik w Poznaniu podpisał 
umowę na pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.         
W najbliższy czwartek jako Przewodniczący Zarządu Związku rozpoczyna negocjacje warunków 
umowy, które potrwają kilka tygodni. Umowa zostałaby podpisana za kilka miesięcy. Warunki 
zapisane w potwierdzeniu nie są trudne do realizacji, więc negocjacje nie powinny trwać długo. To 
naprawdę wydarzenie historyczne. Z budżetu wygospodarowujemy rocznie na inwestycje             
ok. 1,5 mln zł. Na realizację projektu otrzymaliśmy wysoką dotację. Podawane kwoty są na razie 
kwotami kosztorysowymi. Po przetargach się to zmieni, bo dofinansowanie jest w określonym 
procencie i to od wartości realizowanych przedsięwzięć będą na bieżąco ustalane kwoty. 
M. DYMARSKI poprosił o przybliżenie zakresu prac – w jakich miejscowościach zostanie 
wybudowana kanalizacja sanitarna i gdzie zostanie zlokalizowana oczyszczalnia. 
BURMISTRZ obiecał, że wszystko opisze w kolejnym wydaniu „Kobylina”. Pisał już kilkakrotnie 
na ten temat, ale teraz może już wszystkim mieszkańcom podać szczegóły.  
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P. CHLEBOWSKI stwierdził, że założenia, jakie przyjęto na początku kadencji odnośnie budowy 
oczyszczalni ścieków i kanalizacji sanitarnej, przynoszą skutki. Są to inwestycje kosztowne, ale 
konieczne ze względu na przepisy związane z ochroną środowiska. Cieszy się, że udało się uzyskać 
dotację, to nasz wspólny wysiłek.       
 
 
Ad 7 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 18.45. 
 
 
 
Protokołowała: M. Nowakowska 

Obradom przewodniczył: 
 

Przewodniczący  
Rady Miejskiej 

 
Piotr Chlebowski 

 

 


